
Overleg toeristenbelasting Het Hogeland 
 
Datum   : 29 augustus 2019, 13.00 uur Waddenhoeve Noordpolderzijl 
Aanwezig : diverse ondernemers, portefeuillehouder T&R en ambtelijke 
vertegenwoordiging gemeente Het Hogeland 
 

 
Aanleiding overleg 
Op 10 juli 2019 heeft een ambtelijk overleg plaatsgevonden met een aantal toeristische ondernemers 
over de invoering van toeristenbelasting in de gemeente Het Hogeland. De ondernemers hebben 
verzocht om een gesprek met wethouder Blok, portefeuillehouder toerisme & recreatie.  
 
Standpunt en argumenten ondernemers 
De ondernemers zijn tegen het heffen van toeristenbelasting. De overwegingen zijn opgenomen in 
het verslag van 10 juli 2019. Een aantal punten willen ze graag vanmiddag doornemen. 

• De ondernemers willen graag hun standpunt en argumenten bespreken met de fracties van Het 
Hogeland bijvoorbeeld in een bijeenkomst met de fracties. Welke mogelijkheden hebben de 
ondernemers en wat is een goed moment? 

• De ondernemers willen heel graag één toeristische marketingorganisatie. Ze willen niet wachten 
op de herindeling van de DAL-gemeenten, maar per 1 januari 2020. Nu starten met de 
voorbereidingen.  

 
Een aantal argumenten, tegen het heffen van toeristenbelasting, worden toegelicht en besproken. 

• Staat de invoering van toeristenbelasting, voor het  bedrag dat nu in de begroting staat (ruim 3 
ton), in verhouding met de  administratieve druk voor zowel ondernemers als gemeente.  

• Toeristenbelasting is niet gastvrij. 

• Toerisme en recreatie draagt bij aan de leefbaarheid van het gebied. Inwoners, maar zeker ook 
de horeca en detailhandel profiteren hiervan. Met toeristenbelasting wordt alleen het 
overnachten belast. Toeristenbelasting is niet eigentijds er zou meer aangesloten moeten 
worden bij vrijetijdseconomie.  

• Het bedrag aan toeristenbelasting is voor een campinggast, naar verhouding, erg hoog.  

• Er zijn ondernemers die al boekingen hebben voor volgend jaar. Hierbij is niet gerekend met 
toeristenbelasting.   

• Het is onduidelijk wat met het bedrag gebeurd, de ondernemers willen graag zeggenschap.  

• De overheid legt al zoveel taken op aan ondernemers (verhoging BTW, WOZ, legionella, 
speeltoestellen, brandveiligheid enz.) daar komt de toeristenbelasting nu nog bij.  

• De ondernemers pleiten ervoor, indien toeristenbelasting wordt ingevoerd, om een zo laag 
mogelijk bedrag aan te houden. Als we in dit gebied het toerisme willen versterken dan moeten 
de prijzen zo laag mogelijk blijven, dat trekt mensen.  

 
Reactie gemeente 
De wethouder geeft aan dat de politieke partijen toeristenbelasting willen invoeren in de hele 
gemeente Het Hogeland. De wethouder heeft geen mandaat over het wel of niet invoeren van 
toeristenbelasting. 
De verslagen van deze overleggen worden toegevoegd aan de stukken die naar de raad gaan. Tijdens 
de raadsbehandeling kan er ingesproken worden. Dit is echter aan het eind van het proces. Om 
eerder in het proces aan te sluiten kunnen de ondernemers zelf de fracties uitnodigen. 
 



Het bedrag waar het omgaat is een substantieel bedrag. Als toeristenbelasting wordt geschrapt, 
moet het bedrag ergens anders wegkomen. De gemeente heeft niet veel mogelijkheden om eigen 
middelen te generen.  
In de begroting voor 2019 is voor toeristenbelasting een bedrag opgenomen van € 332.000. Voor 
2020 wordt dit bedrag + inflatie (inflatiecijfer uit septembercirculaire van VNG, vermoedelijk 2%) 
opgenomen. De bedragen zoals die nu gelden in de voormalige gemeente De Marne (€1,50 voor 
hotels, huisjes en B&B en €1.15 voor campings) staan nog niet vast.  
De differentiatie in toeristenbelasting is een uitkomst van overleg met de ondernemers in De Marne 
destijds. Toen is ook afgesproken de bedragen niet jaarlijks te verhogen (inflatie), maar eens in de vijf 
jaar een bedrag vast te stellen afgerond op 0 of 5 eurocent. 
In De Marne zijn destijds ook alle mogelijkheden onderzocht, onder andere het belasten van 
dagjesmensen/horeca. De gemeente heeft echter niet veel mogelijkheden naast toeristenbelasting. 
Vermakelijkhedenretributie kan slechts worden geheven als de gemeente uitgaven doet die 
aantoonbaar verband houden met bepaalde vermakelijkheden zoals bijv. een pretpark 
 
De gemeente wil graag, samen met de ondernemers, toerisme en recreatie naar een hoger plan 
tillen. Hiervoor moeten we investeren en dat moet betaald worden. Er zal een nadrukkelijk link 
worden gelegd tussen de inkomsten uit de toeristenbelasting en het investeren in toerisme en 
recreatie.  
De wethouder wil ook graag één toeristische marketingorganisatie en hieraan wordt gewerkt. Op 1 
januari 2020 moet duidelijk zijn hoe het wordt ingevuld, maar de organisatie is dan nog niet in 
werking.  
Met deze organisatie moeten de kansen en de ambitie om toerisme en recreatie naar een hoger 
niveau te tillen worden gepakt. De gemeente zal de inkomsten uit de toeristenbelasting niet 1 op 1 
overmaken aan de toeristische marketingorganisatie. Deze organisatie krijgt wel een substantieel 
deel. De gemeente zal de toeristenbelasting ook gebruiken voor de eigen kosten die gemaakt worden 
voor toerisme en recreatie (organisaties zoals het routebureau Groningen, cofinanciering van 
projecten, beheer en onderhoud van fietspaden e.d.).  
 
Afspraken 

• Van dit overleg wordt een kort verslag gemaakt. 

• De verslagen van 10 juli en 29 augustus 2019 worden toegevoegd aan de stukken over de 
toeristenbelasting die naar de raad gaan. 

• Ondernemers worden geïnformeerd over het proces/stappen rondom invoering 
toeristenbelasting in gemeente Het Hogeland. 
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